
 

Vlada RH povukla zaključak o pokretanju pregovora u državnim tvrtkama! 
 

Vlada Republike Hrvatske na svojoj je sjednici održanoj jučer, 20. rujna, donijela zaključak o prestanku važenja 

Zaključka o pokretanju pregovora o izmjenama i dopunama kolektivnih ugovora trgovačkih društava i ustanova u 

natpolovičnom vlasništvu Republike Hrvatske! Drugim riječima, taj je Zaključak sada nevažeći, a prema tumačenjima 

mnogih pravnih stručnjaka, ionako je bio nezakonit ili bolje rečeno protuustavan! Radi onih koji nisu upućeni, sporni 

je Zaključak obvezivao nadzorna i upravna tijela trgovačkih društava i ustanova koja su u natpolovičnom vlasništvu 

RH da u roku od 30 dana od dana donošenja tog Zaključka pokrenu pregovore o izmjenama odnosno dopunama 

važećih kolektivnih ugovora s ciljem usklađivanja materijalnih prava radnika s materijalnim pravima državnih 

službenika i namještenika, ugovorenih Kolektivnim ugovorom za državne službenike i namještenike. Sukladno tome, 

i Uprava Hrvatske pošte morala je pokrenuti cijelu proceduru, što je i učinjeno, a o svemu tome informirali smo vas 

putem Post infa. Kako će se stvari sada i nadalje odvijati ostaje samo na Upravi HP d.d. Jer, što se Hrvatskog 

sindikata pošte tiče, dotični Zaključak za nas nikada niti nije bio obvezujući, a sada, pak, nije obvezujući niti za 

Upravu HP-a. Dakle, kakve će poteze nakon ovoga povući Uprava, ostaje jedino njima na teret i savjest. Opet 

ponavljamo, za nas je KU HP d.d. važeći i obvezujući sve do potpisanog trajanja vijeka od četiri godine, dakle do 

2015.! 
 

Da nam živi, živi rad! 
 

Novotarija od strane odgovornih u Diviziji mreža, od koje se radnicima diže kosa na glavi (što nije ništa novo), 

renoviranje je i preseljenje ureda za vrijeme rada. Uređenje zapuštenih ureda svaki radnik dočeka sa velikim 

zadovoljstvom, naročito ako u isti nije desetljećima ulagano. No, kako se trošak uređenja knjiži na isti ured, 

poslovanje na kraju godine neće biti očekivano. Dodatno, kada radnici shvate da će se radovi obavljati za vrijeme 

rada, žale što su ikada upozorili na potrebu uređenja. Kada vam maler kreči iznad glave, za očekivati je da će vam 

boja padati što na glavu, što na stol i sve dokumente, ali i na korisnika. Kada vam isti oboji radni stol i pult, za 

očekivati  je da ćete na kraju dana više boje na rukama i odjeći ponijeti kući, nego što će boje ostati na stolu.  

Kako se odgovorni ne bi pitali ili možda nijekali gore navedeno, navodimo par ureda s područja GP5 na kojima je isto 

utvrđeno, a to su 31221, 31107, paketni odjel 31000… 

Pitamo direktore kako bi se oni osjećali da im se opisani događaji odvijaju u njihovoj kancelariji, dok oni sjede i 

obavljaju svoje svakodnevne radne obveze, a što tek da još k tome moraju biti ljubazni i nasmiješeni prema 

korisnicima, nuditi im istovremeno razne usluge i ostvarivati ciljeve zbog kojih im „netko“ maše nad glavom? 
 

Zavadi, pa vladaj 
 

Situacija i odnosi među radnicima nisu bili nikada lošiji, barem se tako može čuti od radnika. Nepotrebni sporovi 

potaknuti su organizacijom rada, ali i manjkom radnika u ponekim odjelima. Posljednje „situacije“ dogodile su se 

između radnika na zaduženju poštonoša i poštonoša samih. No, krivica nije niti u jednima, već u lošoj organizaciji 

rada, u stalnim optimiziranjima i racionaliziranjima. Zar je realno za očekivati da 2,5 radnika na vrijeme uspije 

zadužiti 40 poštonoša!? Zar je realno za očekivati da 1 radnik zaduži 21 poštonošu!? I to sve bez ijedne pogreške i 

naravno, po pravilnicima HP-a! Naravno da se pogreške dogode, jer tko radi taj i griješi! Zanimljivo, ali naši direktori 

su nepogrešivi! Naravno da za svaki propust traže odgovorne, pa su u posljednje vrijeme učestali otkazi i upozorenja 

pred otkaz ugovora o radu. Koliko su ista opravdana, to nije za očekivati da znaju nova lica u HP-u?! Kako bi i bilo, 

kada isti ne poznaju tehnologiju rada, pretežno nemaju niti iskustva u našim poštarijama, no znaju optimizirati i 

racionalizirati! Zar nije sramota, kada radnik za ostvareni manjak od par sto kuna ostaje bez posla, a onaj koji je 

ostvario milijunski manjak ili je propustio ostvariti milijunski prihod, ostaje i dalje u udobnoj fotelji? 
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Sastanak s direktorom Divizije pošte – nedostatak mlade radne snage 
 

Redoviti mjesečni sastanak s direktorom Divizije Pošte Josipom Udiljkom i njegovim pomoćnikom Ivanom Čulom 

održan je u ponedjeljak 10. rujna. Sastanku su u ime HSP-a nazočili Davor Kršić i Mario Vrček. Raspravljalo se o 

raznim problemima unutar dotične Divizije, pa idemo redom. Mjerodavnima smo spomenuli problem dobne strukture 

radnika u prometu te ujedno upozorili na nedostatak mlade radne snage općenito u Diviziji pošte. Također, tom smo 

prilikom upozorili i na problem nedostatka viljuškara u prometu. Što se tiče test faze uvođenja kofera za transport 

novca, koja se provodi u Zagrebu, mjerodavni dvojac je rekao da sve teče prema planu, iako smo s terena dobili 

informacije da je s provođenjem projekta u početku ipak bilo određenih problema. Što se odjeće i obuće tiče, 

objavljen je natječaj za nabavu hlača za motoriste. Za nabavu bicikala natječaj je gotov te je trenutačno u tijeku odabir 

istih. Na natječaju za nabavu mopeda još se uvijek radi. 

Na sastanku smo se dotakli teme o centralizaciji dostave u Međimurskoj županiji te nam je rečeno da se realizacija tog 

plana očekuje u listopadu ove godine. Na kraju, ponovno smo podsjetili na problem odrađivanja sati vezano uz 

darivanje krvi te upozorili da ćemo Poslodavcu, ne bude li konkretnog odgovora, poslati inspekciju.  
 

Sastanak s direktoricom Divizije mreže – radovi po PU-ima i franšize 
 

Redoviti mjesečni sastanak s direktoricom Divizije Mreže Marijanom Miličević održan je u ponedjeljak 17. rujna 

2012. Sjednici su ispred HSP-a nazočili Jadranka Dumbović i Davor Kršić, a razgovaralo se o raznim temama. Uz 

nastavak suradnje sa Školskom knjigom te s 24 sata, Večernjim listom, VBZ i EPH vezano uz kupnju knjiga-hit 

naslova, u tijeku su i pripreme sezone prigodnog asortimana lampiona kao i dogovor oko akcijskih artikala. Kao i do 

sada, i dalje se provode edukacije vezane uz osiguranja, HP banku i štednju, a do kraja rujna vrijedi nagrada za 

djelatnike za unapređenje prodaje (20 djelatnika s najboljom prodajom dobiva 500 kn bruto).  

Što se preuređenja PU-a tiče, u tijeku su radovi u PU 10147 Zagreb, dok radovi u PU 31103 Osijek trebaju početi 

20.9.2012. Završetak radova u PU 33104 Virovitica i PU 35102 Slavonski Brod očekuje se do kraja tekuće godine. Za 

PU 53288 Karlobag i PU 40232 Prelog pokretanje javnog natječaja očekuje se do kraja tekuće godine. Vezano uz 

franšize rečeno nam je da je do sada zatvoreno 78 PU-a, a od 17.9.2012. još su zatvoreni PU 10341 Lonjica, 21278 

Rašćane, 21279 Dusina, 22220 Bilice, 31221 Josipovac, 51113 Rijeka i 53289 Lukovo Šugarje.  

Na kraju, dobili smo kratak izvještaj o istraživanju tajnih kupaca, pri čemu je kao najpozitivnije (95%) ocijenjena 

urednost i čistoća PU-a. Najlošije su prošle ocjene kod istraživanja o nuđenju dodatnih usluga i proizvoda (67% 

radnika ocjenjeno je negativno). Što se naših upita tiče, a to su pitanja nedostatka stolica (opširnije u idućem broju 

Post infa) te problem radnika u Depou Zagreb i problem radnika s ugovorima određeno na neodređeno, konkretne 

odgovore ćemo dobiti naknadno. Glede pitanja voditelja područja koji su izrazili želju za edukacijom, istu će imati, ali 

neće biti u obvezi prodaje. 
 

I poštari čistili prirodu od auto olupina 
 

Ekološkoj akciji "Očistimo Hrvatsku od auto olupina", koju već devet godina provodi udruga Zelene stope, pridružili 

su se i poštari s područja Samobora i Jastrebarskog - svi su članovi HSP Podružnice Zagreb - te odlučili uz svoje 

svakodnevne obveze bilježiti i sva mjesta gdje se nalaze auto olupine. Smisao akcije, koju su podržali Hrvatska pošta 

i Hrvatski sindikat pošte, jest da Samobor i okolica budu regija bez divljih deponija, auto olupina, štednjaka i 

hladnjaka. U svojoj prvoj akciji, koja se održala prošli vikend, poštari su izvlačili "peglice" i "renolčeke četvorke" iz 

izvora kod Velikog dola u Parku prirode Žumberak-Samoborsko gorje. Ovom akcijom samoborski poštari žele 

potaknuti ostale kolege u čitavoj domovini da se pridruže toj hvalevrijednoj akciji. Bravo poštari! 
 

Posjet Mađarskoj pošti 
 

Uzvratni posjet kolegama mađarske pošte za sudjelovanje na Memorijalnom turniru „Robert Bajtal“, održan je od 14 

do 16.rujna. Sudionici uzvratnog susreta sudjelovali su na već tradicionalnoj manifestaciji u organizaciji Mađarske 

pošte. Na ovoj, četvrtoj po redu, manifestaciji velikog humanitarnog i međunarodnog karaktera pod nazivom „Potrči 

za izlječenje oboljelih od karcinoma“ sudjelovalo je 1500 radnika Mađarske pošte, stanovnika Pečuha i 23 radnika 

HP, članova HSP-a iz Hrvatske. Maraton se trčao ulicama Pečuha, a ukupan prihod ide u korist Lige borbe protiv 

raka. Riječi zahvale svim kolegama u Hrvatskoj pošti, uputili su predstavnici Mađarske pošte i sportske udruge. 
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